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Het DB en de organisatie hebben met de Kadernota 2018-2017 'Samen komen we steeds 
verder' gezorgd voor een goed leesbaar document. Met de Kadernota in één oogopslag 
wordt de kern weergegeven op een visueel aantrekkelijke wijze. 

Onze fractie is van mening dat de tienjarige doorkijk die in de Kadernota wordt gegeven 
aantoont dat we als waterschap goed op koers zitten. In onze algemene beschouwingen 
benoemen we enkele aandachtspunten. 

Klimaatadaptatie 
Waterschap Brabantse Delta behoort gelukkig niet tot de kleine groep klimaatsceptici. 
Het klimaat verandert en onze inwoners en (agrarische) bedrijven ervaren de gevolgen 
daarvan dagelijks. Onze fractie ondersteunt de extra investeringsruimte om op de 
gevolgen van klimaatverandering in te kunnen spelen. We roepen het DB op om bij het 
bepalen van kansrijke maatregelen gebruik te maken van de kennis die bij inwoners en 
(agrarische) bedrijven aanwezig is. Na de wateroverlast in ons werkgebied in 2015 heeft 
op diverse locaties een huiskameroverleg plaatsgevonden. Samen met betrokkenen is 
gesproken over mogelijke maatregelen die bij kunnen dragen aan het voorkomen van 
wateroverlast. De kansrijke maatregelen zijn met het gebied besproken en moeten 
vervolgens in praktijk gebracht worden. 

De uitwerking van deze bijeenkomsten tot concrete maatregelen in het veld mag niet te 
lang op zich laten wachten. We roepen het DB op de kennis en ideeën van inwoners, 
agrariërs en gebiedspartijen actief te ontsluiten en in te zetten voor het robuuster maken 
van het watersysteem. We vragen het DB dit proces te blijven stimuleren en de 
benodigde financiële middelen beschikbaar te stellen uit de extra investeringsruimte die 
in deze Kadernota wordt vrijgemaakt. 

Het veranderende klimaat vergroot niet alleen de kans op wateroverlast door te veel 
water, maar ook de kans op schade door droogte. Onze fractie vindt dit aspect van groot 
belang en verzoekt het DB dit ook op te nemen op de Kadernota in één oogopslag. 

Duurzaamheid 
Het streven naar een duurzame bedrijfsvoering wordt door onze fractie van harte 
ondersteund. Bij het bepalen van het ambitieniveau voor duurzaamheidmaatregelen zijn 
we als AB aan de voorkant door het DB betrokken. De concrete invulling van 
maatregelen laten we vervolgens graag aan het DB over. Dat sluit goed aan bij onze 
wens om meer te sturen op hoofdlijnen. We willen daarbij wel op voorhand aangeven dat 
bij het nemen van maatregelen sprake moet zijn van een goede businesscase. Dat 
versterkt de voorbeeldfunctie die we als waterschap willen vervullen. Wanneer we aan 
kunnen tonen dat maatregelen daadwerkelijk duurzaam zi jn, dus bijdragen aan zowel 
people en planet, als aan profit, zal dat eerder op grote schaal navolging krijgen. 

Waterkwaliteit 
De afgelopen decennia zijn belangrijke stappen gezet om de waterkwaliteit te 
verbeteren. We zijn op de goede weg en het feit dat de verbeteringen de laatste jaren 
niet meer zo hard gaan is voor onze fractie geen reden voor drastische wijzigingen in het 
beleid. We ondersteunen de huidige beleidslijn, waarbij voorlopers beloond worden, van 
harte. Onze fractie is er van overtuigd dat deze werkwijze zorgt voor draagvlak en dat 
het goede voorbeeld van de koplopers navolging zal krijgen in een grote groep volgers. 



Bij dit stimulerende beleid hoort ook handhaving, zodat de enkeling die er een rommeltje 
van maakt kan worden aangepakt. Het opleggen van eisen en regelgeving die verder 
gaan dan de landelijke of provinciale wet- en regelgeving kan niet op onze steun 
rekenen. 

Onze fractie pleit er voor dat het AB op basis van de resultaten van de 
watersysteemanalyses bepaalt of wijzigingen in het beleid noodzakelijk zijn. We 
ondersteunen het extra investeringsvolume dat in deze Kadernota wordt vri jgemaakt, op 
voorwaarde dat de inzet van deze investeringen voor dit moment beperkt blijft tot 'geen
spijt maatregelen'. De resultaten van de watersysteemanalyses zullen uiteindelijk richting 
moeten geven aan de inzet van financiële middelen. 

Bijzondere aandacht verdient het probleem van medicijnresten in het oppervlaktewater. 
Onze fractie is voorstander van een proactieve en actieve houding. We willen het DB 
meegeven dat naar onze mening de kosten gedragen moeten worden door de degene die 
het probleem veroorzaakt: 'de vervuiler betaalt'. 

Maatschappelijke verankering 
Het werk van ons waterschap is van groot belang voor de maatschappij. Omdat de 
kerntaken zo goed worden uitgevoerd, is het waterschap voor veel mensen onzichtbaar. 
De betrokkenheid van onze ingezetenen bij de thema's klimaatadaptatie, duurzaamheid 
en waterkwaliteit is groot. Wij denken dat de inzet van het waterschap voor deze thema's 
een wezenlijke bijdrage kan leveren aan een betere maatschappelijke verankering. We 
roepen het DB op deze mogelijkheid te benutten. 

Daarnaast kan de ingeslagen weg naar meer samenwerking en participatie een positieve 
bijdrage leveren aan de betrokkenheid van inwoners en (agrarische) bedrijven bij het 
waterschap. Deze werkwijze heeft al een aantal keer geleid tot mooie resultaten en 
stevig draagvlak voor projecten. Als het minder goed loopt, moet daarvan geleerd 
worden. Wij vragen het DB nadrukkelijk aandacht te geven aan het managen van 
verwachtingen. Meedenken is niet hetzelfde als beslissen, en dat dient aan de voorkant 
van een participatie- of samenwerkingstraject goed duidelijk gemaakt te worden. 

De Kadernota in één oogopslag verdient zoals eerder vermeld complimenten. We willen 
het DB vragen dit document te gebruiken in de communicatie met inwoners, organisaties 
en (agrarisch) bedrijven. Dat betekent dat het stuk breed beschikbaar wordt gesteld en 
dat de dialoog hierover wordt aangegaan. 

Financieel 
Onze fractie hecht groot belang aan duurzaam financieel beleid (DFB). We zien met 
tevredenheid dat DFB inmiddels een vaste plaats in de Kadernota heeft verworven. Het 
weerstandsvermogen verbetert ten opzichte van de Kadernota 2016-2027. We vragen 
het DB te onderzoeken of het ten opzichte van de Kadernota 2016-2027 hogere 
weerstandsvermogen kan worden ingezet ten behoeve van een lagere schuldpositie. 
Onze fractie vindt het van belang dat bij DFB niet alleen de netto schuldquote wordt 
gehanteerd. We roepen het DB op het verloop van de schuldpositie over de afgelopen en 
komende jaren eveneens op te nemen. 

Tot slot 
We zien de beantwoording van onze vragen en opmerkingen door het DB met 
belangstelling tegemoet en kijken er naar uit met onze college AB leden in debat te gaan 
over de Kadernota 2017-2028. 
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